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Közel háromszáz építési telket alakítanak ki Dél-Újszegeden 

Lőtér helyén épül a lakópark 
Vásárhelyi délelőtt a Szegedi ítélőtáblán 

Nincs vége 
a „mutyizós ügynek" 
A Szegedi ítélőtáblán sem ért véget tegnap a Keviép ügyvezetőjének 
Lázár János polgármester ellen indított személyiségi jogi pere. A 
bíró tegnap hatályon kívül helyezte az első fokú ítéletet, s tanúként 
idézteti a polgármester t i tkárnőit . Egy másik vásárhelyi ügy végére 
viszont pontot tettek: a tábla helyreigazításra kötelezte a Szuper 
Riport nevű magazint, mert alaptalanul állította, hogy Havránek 
Ferenc képviselő apjának köze volt a vásárhelyi zsidók elhur-
colásához. 

Az osztrák Agronómia Kft. tulajdonában lévő lőtér helyén hamarosan lakópark lesz Fotó: Segesvári Csaba 

SZEGEDI LAKÓPARKOK 
Franciahögy lakópark: 1993-tól 2004- ig építették az Északi városrész-
ben. A beruházó a Real Hungary Zrt. volt. 

Vadaspark lakópark: 2001-tó'l építi a Real Hungary Zrt. Móravároson. 
Harmónia lakópark: 2004-től épül az Északi városrészben. A beruházó 

cég a Central Estate Kft. 
Lőtér lakópark: Várhatóan 2008 végén vagy 2009 elején kezdik el épí-

teni Dél-Újszegeden. A beruházó cég az Agronómia Kft. 

„Vásárhelyi délelőttöt" tartot-
tak tegnap a Szegedi ítélőtáb-
lán. Sághy László elnök tanácsa 
két politikához kötődő ügyet is 
tárgyalt. Az első személyhez fű-
ződő jog megsértése miatt indí-
tott per, amelyet Miklóssy Fe-
renc, a Keviép ügyvezetője kez-
deményezett Lázár János vásár-
helyi polgármester ellen. 

A Keviép és a város 
vitájával kezdődött 

A történet a bíróság előtt ismét 
elhangzott: 2002 augusztusában 
a Keviép arra vállalkozott, hogy 
fedett uszodát épít a városban, 
erről szerződést is kötettek a 100 
százalékos önkormányzati tulaj-
donban lévő Hódstranddal. A lé-
tesítmény átadása 49 napot csú-
szott, de a kivitelező olyan pót-
munkákat is elvégzett, melyek 
nem szerepeltek a megállapodás-
ban. A pluszköltségeket a cég 
meg akarta kapni, a város nem 
akart kifizetni. Ezért a felek több 
alkalommal is bírósághoz fordul-
tak, de nem sikerült megállapod-
niuk. 

Miről beszélt Miklóssy 
a polgármesterrel? 

Tavaly júniusban a Szuper Ri-
portban megjelent egy írás, 
melyben Lázár János elmondja, 
négyszemközt találkozott Mik-
lóssyval, aki „mutyizásra" akarta 
rávenni, azaz, nem törvényes al-
kut ajánlott. O ezt elutasította, 
ezért a cégvezető megfenyegette 
őt. Miklóssy viszont nem is em-
lékszik ilyen megbeszélésre, és 

beperelte a polgármestert, mert 
szerinte a politikus megsértette 
az ő személyiségi jogait, vala-
mint cégét rossz fényben tüntet-
te fel. Első fokon neki adtak iga-
zat, de a polgármester fellebbe-
zett. 

Az ítélőtáblán tegnap hatályon 
kívül helyezték az első fokú ítéle-
tet. Ezenkívül a folytatásban ta-
núként kívánják kihallgatni a 
polgármester két titkárnőjét, mi-
vel ők a kérdéses időpontban lát-
ták bemenni főnökük irodájába a 
cégvezetőt, de első fokon nem 
tettek vallomást. 

A következő per végére viszont 
pont került. Havránek Ferenc vá-
sárhelyi sajtó-helyreigazítási ké-
relmét helyben hagyta az ítélő-
tábla, s fellebbezésnek helye 
nincs. A tanács ugyanis nem ta-
lálta bizonyíthatónak, hogy a vá-
rosatya édesapja valóban elkö-
vette azt, amit a lap állított. 

Nem Vásárhelyen 
készült a kép 

A képviselő azért perelte be a 
Szuper Riportot, mert az újság 
2007. június 15-i számában azt 
írta, hogy az apja - aki tényleg 
tagja volt a nyilas pártnak - a 
második világháborúban közre-
működött a vásárhelyi zsidók el-
hurcolásában. Havránek a cikk-
hez közölt fotót is sérelmezte. 
Ezen nyilasok sorakoznak, a kép-
aláírásban az áll, a nyilas felje-
lentők besegítettek a zsidók el-
hurcolásában. Mint kiderült, a 
kép nem Hódmezővásárhelyen 
készült. 

K.T. 

Lakópark épül Dél-Újszegeden 
az egykori lőtéren, amelynek 
tulajdonosa az osztrák Agronó-
mia Kft. A körzet önkormány-
zati képviselője attól tart, hogy 
a tulajdonos kivágatja a hat hek-
tár erdőt, ezért közparkká nyil-
vánít tat ta volna a lőteret. A cég 
ügyvezetője szavát adta: meg-
maradnak a védett fasorok, a 
lakóparkot pedig egységesen fá-
sítják. A beruházás jövőre vagy 
2009-ben kezdődik. 

Ingatlanpanamáról és a véder-
dő elpusztításáról beszélt a leg-
utóbbi közgyűlésen az egykori 
lőtér belterületbe vonása kap-
csán Szabó László dél-újszegedi 
önkormányzati képviselő, a Fi-
desz-frakció tagja. A politikus 
egyebek mellett indítványozta, 
hogy a város vásárolja vissza és 
nyilvánítsa közparkká a terüle-
tet. Módosító javaslatait a kor-
mánytöbbség elutasította. Bot-
ka László polgármester hangsú-
lyozta: szó sincs ingatlanspe-
kulációról, hiszen a tulajdono-
soknak a teljes közmű- és úthá-
lózat kiépítését finanszírozni-
uk kell, amit utána átadnak az 
önkormányzatnak. A polgár-
mester emlékeztetett arra: a 
közgyűlés már 2001-ben lakó-
területté nyilvánította a terüle-
tet, amit most belterületbe 
vontak. 

A Lövölde és Törökkanizsa ut-
ca közötti ingatlan egyik felén, 
14 hektáron több mint hatva-
nan szereztek földtulajdont a ki-
lencvenes évek elején a kárpót-
láskor. (Köztük van Szőke Péter 
szocialista önkormányzati kép-
viselő, korábbi szegedi rendőr-
kapitány is, akinek fél hold föld-
je van. A városatya érintettsége 
miatt tartózkodott a téma köz-
gyűlési szavazásakor.) A hivatali 
nyelvben, a szerződésekben Lő-
tér l-es ütemként tartják nyil-
ván a területet és a közösséget, 
amelynek érdekeiket Pelle Lász-
ló ügyvéd képviseli, akinek szin-
tén van itt földje. Az ügyvéd el-
mondta: volt olyan elképzelés, 
hogy egyben eladják a területet 
ingatlan-befektetőnek, de ké-

Koncert 
Fellegi Balázs operaénekes, klez-
mer előadóművész, Fábián Juli-
anna énekes, Farkas Sándor zon-
goraművész, Tommy Víg (vibra-
fon) és Oláh Zoltán (bőgő) ad jó-
tékonysági koncertet vasárnap 
19 órától a szegedi zsinagógában 
az épület rekonstrukciója javára. 

sőbb ezt elvetették, mert voltak 
olyanok, akik nem mentek vol-
na bele az üzletbe. A területen 
154 építési telket alakítanak 
majd ki. Pelle László számítása 
szerint a közművesítés és útépí-
tés másfél-két millió forintba 
kerül majd telkenként. Az ügy-
véd szerint a tulajdonosok vagy 
építkeznek majd a telkükön, 
vagy túladnak azon a közműve-
sítés után. 

Az ingatlan másik felét, az 
egykori lőtér több mint 14 hek-
táros területét a kilencvenes 
években vásárolta meg a Hon-

- A „közművelődési törzsidő-
ben", vagyis délutánonként és 
esténként szinte telt házzal dol-
gozunk - magyarázza Simon-
csics János. A Bartók Béla Műve-
lődési Központ és Hálózat igaz-
gatója azt is „kényszerű adott-
ságként" kezeli, hogy egyre keve-
sebb összeget költhetnek rendez-
vényekre, s bevételeik harmadát 
saját maguknak kell előteremte-
niük - például termeik bérbeadá-
sával. 

- Nálunk mindennap történik 
valami! Évente három nagyren-
dezvényt szervezünk az e célra 
elkölthető 1 millió forintból - je-
lenti ki Bodóné Péni Erika, a Bar-
tók hálózatához tartozó tápai 
Heller Ödön Művelődési Ház ve-
zetője és egyetlen közművelődési 
szakembere. Állandó csoportjuk 
például a házasok klubja, és a 
gyékényesek szakköre. A faluból 
lett városrészben családi rendez-
vények és találkozók kedd i t 
helyszíne a „művház". A fennál-
lása ötvenéves jubileumát most 
ünneplő, négy éve felújított és ki-
bővített ház a múlt év 52 hétvé-
géje közül 46 alkalommal nyitva 
állt a tápaiak előtt. 

védelmi Minisztériumtól a 
deszki székhelyű Agronómia 
Mezőgazdasági Termelő és Ke-
reskedelmi Kft. Döme Lajos 
ügyvezető elmondása szerint az 
osztrák tulajdonú cég már több 
mint tíz éve próbálkozik azzal, 
hogy a Lőtér II. lakópark pro-
jekthez szükséges valamennyi 
engedélyt megszerezze. 

.A Földművelésügyi és Vidék-
fejlesztési Minisztérium Erdé-
szeti Főosztálya tavaly engedé-
lyezte a cégnek, hogy a területen 
lévő körülbelül hat hektár erdőt 
kivonja a termelésből. Döme 

- A hagyományos közművelő-
dési formák - mint a nyugdíjas-
klub, kamarazenekar, irodalmi 
színpad - mellett újszerű for-
májú közösségek is élnek itt, 
mint például az Újszegedi Tár-
sas Kör, a Vántus István Társa-
ság, a Magyar Bioépítészeti 
Egyesület - közli a Bartókhoz 
tartozó, de részben önálló újsz-
gedi Bálint Sándor Művelődési 
Ház vezetője, Kiss Ernő. A 12 
ide kapcsolódó közösség, a havi 

hangsúlyozta, hogy „az erdő ter-
melésből való kivonása" techni-
kai jellegű lépés, és nem azt je-
lenti, hogy automatikusan kivág-
ják a fákat. Arra törekednek 
majd - mondta az ügyvezető - , 
hogy az útépítésnél és a 113 épí-
tési telek kialakításánál minél 
kevesebb kárt okozzanak a ter-
mészetben. Hangsúlyozta: a vá-
ros építési szabályzatában is sze-
replő két védett fasor és a védett 
fák mindenképpen megmarad-
nak. Döme Lajos hangsúlyozta: 
Sz. Fehér Eva városi főépítésszel 
történt megállapodás szerint a 
lakóparkot egységesen be fogják 
fásítani. Az ügyvezető elmondta: 
a beruházás várhatóan jövő év 
végén, 2009 elején kezdődik. Az 
Agronómia Kft. a területe köz-
művesítésének teljes költségét 
saját maga, a Lövölde utcától a 
43-as főútig tartó út építésének 
költségeit pedig a Lőtér I. ütem 
magántulajdonosával együtt fi-
zeti. 

SZ. c . sz. 

7-8 saját szervezésű nagyren-
dezvény és az egyéb igények kö-
vetkeztében gyakran hetekig 
nincs szünnap az intézmény-
ben. 

- Diszkót nem rendezünk, s 
gyermekeknek szóló rendez-
vényt sem szervezünk, mert 
nem akar juk elvenni a két 
„korosztályos intézmény", az 
ifjúsági ház és a gyermekház 
kenyerét. A Bartók és a kisebb 
művelődési házak többsége el-
sősorban a felnőtt és az idős-
korú lakosságot hivatott szol-
gálni - jelzi Simoncsics János, 
hogyan kapcsolódnak egymás-
hoz a közművelődési intézmé-
nyek. 

ú . i . 
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Jyugdíjas 
datszolgáltatás 

A Csongrád megyei foglalkoztatók, egyéni vállalkozók 7 százaléka 
nem teljesítette az úgynevezett NYENYI-adatszolgáltatást, amit ápri-
lis végéig kellett volna leadni. A regionális nyugdíjbiztosítási igazga-
tóság tájékoztatása szerint sokan, felszólítás ellenére sem közölték az 
adatokat. Ez azért jelent problémát, mert a szolgálati idő és béradat 
nélkülözhetetlen a nyugdíjak megállapításához, illetve az igények el-
bírálásához. A hiányzó adatszolgáltatásokat október elsejéig bírság-
mentesen lehet pótolni. 

Fantom járt a sportcsarnokban 
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Az Operaház fantomjának úgynevezett koncertváltozatát muta t ták be tegnap este a sportcsarnok-
ban. A Madách Színház művészei jelmezben, a darab egyik jellemző díszletében adták elő a művet, 
mögöttük pedig a színházi előadás valamennyi díszletképe megjelent. Andrew Lloyd Webber csodá-
latos zenéje elbűvölte a közönséget. A hazai koncer t turné szegedi előadását előfizetőink kedvezmé-
nyes jeggyel t e k i n t h e t t é k meg Fotó: Frank Yvette 

Átalakul a szegedi közművelődés szerkezete. Szeged lakóit most a 
körtöltésen belül négy, azonkívül hat közművelődési intézmény 
szolgálja, 70-80 százalékos kihasználtsággal. Am a Korzó zeneház 
és a Regionális Összművészeti Központ (REÖK) elkészülte az 
alpolgármester szerint megkérdőjelezi a közművelődési hálózati 
központ, a Bartók funkcióit . 

ÚJRAGOMBOLNI A KABÁTOT -
- Az elmúlt években 4 külső városrészi művelődési ház és a városközpont-
ban lévő Kisszínház épületét is felúj í t tat ta Szeged önkormányzata . Idén 
nyáron adtuk át a Regionális Összművészeti Központot, megszületett a 
Korzó zeneház és koncert terem - emlékeztet Solymos László a lpolgár-
mester. - E két utóbbi lépés új helyzetet teremtett , ugyanis a Bartók Béla 
Művelődési Központból színvonalas helyszínekre vándoroltak a kortárs 
képzőművészet i tár latok és a koncertek is. A „művház" tevékenysége le-
szűkült az épület helyiségeinek üzlet i célú bérbeadására . Felemás a 
struktúra is a 3 önálló és a 4 részben önálló - a Bartók alá tartozó - mű-
velődési házzal . E rendszer is átgondolásra vár. Én például támogatom a 
részben önál lóak törekvését, hogy ök is önálló gazdálkodású, független in-
tézményekké válhassanak - magyarázza az alpolgármester, miért kezdő-
dött szakmai egyeztetés a Bartók Béla Művelődési Központ sorsáról és a 
szegedi közművelődési intézményrendszer áta lakí tásáról . Az a lpolgármes-
ter szerint ez néhány héten belül befejeződik, utána várható döntés a Bar-
tók sorsáról. 

Több szegedi művelődési házban gyakran hetekig nincs szünnap 

A Bartókot kiüresíti 
a Korzó és a REOK? 


